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ENTREVISTA A JACOBO SALVADOR,

ALCALDE LES COVES.

El passat mes de maig de 2009 es van complir dos anys 
des de què l’agrupació d’electors independent Junts pel 
Nostre Poble, JNP, guanyara les eleccions municipals. Des 
d’aleshores, Jacobo Salvador Serret va passar de ser un 
veí més a convertir-se en l’alcalde de les Coves. Este canvi 
de perspectiva i dedicació pot comportar a nivell personal 
d’altres canvis o tal vegada no. Esta és una entrevista a 
Jacobo com a persona i com a gestor del municipi. 
 
27 de maig de 2009: dos anys després de guanyar les 
eleccions, quin balanç general es pot fer de la gestió de 
JNP al capdavant de l’Ajuntament? 
El balanç és positiu, hem acomplit un dels principals objectius 
que era eliminar l’abocador de RTP. També portem a terme 
la participació ciutadana, tal com vam ficar en el nostre 
programa electoral, mitjançant les comisions participatives, 
encara que unes funcionen millor que d’altres, però la gent 
participa molt. Anem traent avant el dia a dia del poble. 
I ara amb el Pla Zapatero i el Pla Camps podrem acabar 
d’enllestir els carrers del casc antic. 
Ah! I algo molt important: la implicació i participació de la 
gent en tots els actes organitzats per l’ajuntament.

Com és ara Jacobo Salvador dos anys després? 
Igual. No crec que haja canviat, potser un poc més ocupat 
i amb menys temps lliure, però pel demés seguisc sent el 
mateix.

La gestió municipal, l’Ajuntament, és tal i com te 
l’esperaves? Mantens la visió de fa dos anys, o el dia a 
dia t’ha fet vore les coses d’un altra manera?
La veritat és que m’ha sorprés la quantitat de feina que 
hi ha a un ajuntament, m’esperava que hi hagues feina, 
però la veritat, és que n’hi ha molta. S’ha d’estar dins de 
l’ajuntament per a viure el dia a dia.

Què és el que més li preocupa a Jacobo Salvador com 
alcalde i què com a veí de les Coves? 
El que més em preocupa és l’atur, ja que les Coves venia 
sent un poble amb un nivell d’atur molt baix i ara, per culpa 
de la crisi, comencem a tindre un nivell important. També 
em preocupa poder obrir el Centre de Dia, que els xiquets i 
xiquetes de les Coves tinguen unes instal·lacions al col·legi 
de qualitat i, com no, el finançament de l’ajuntament.

Després de dos anys de tasca, de què et sents o de què 
us sentiu més satisfets? 
Sense cap dubte d’haver acabat amb l’abocador de RTP. 
És el més important que hem fet fins ara. També de la 
participació ciutadana i, en definitiva, d’anar gestionant el 
dia a dia del poble.

Haver aturat el dipòsit de tòxics i perillosos i haver 
transformat el polígon “mediambiental” en un polígon 
sense indústries tòxiques, justifica ja la legislatura? 
No, és algo realment important, però la legislatura s’ha de 
justificar dia a dia. No crec que un projecte puga justificar 
quatre anys de govern. Hi han coses de cada dia que, en 
la justa mesura, són tan importants com un gran projecte. 
Encara que, com he dit, ens sentim molt orgullosos d’haver 

aturat l’abocador.

Com és el dia a dia d’un alcalde d’un poble com el 
nostre? 
Cada dia és diferent. La majoria de dies atenc als veïns 
i veïnes que venen a fer alguna queixa o suggeriment, a 
empreses que demanen informació respecte de la situació 
del poble o a intentar vendre els seus productes. També 
despatxo amb el secretari, funcionaris i demés treballadors 
de l’ajuntament els assumptes diaris i algun que altre dia 
cap a Castelló o València per a gestionar subvencions, 
ajudes o dubtes amb les administracions superiors.

Explica’ns a tots els veïns de les Coves com és el treball 
de l’equip de govern? 
Cadascú dels membres de l’equip de govern té la seua tasca, 
i cada regiduria la seua comissió participativa. Cada setmana 
ens reunim per consensuar tots aquells temes importants, 
no decidisc res sense consultar-ho i consensuar-ho amb 
els meus companys. Estic molt content dels companys que 
tinc, ja que tots és deixen la pell treballant pel poble de les 
Coves. 

Com va el compliment del programa electoral del 2007? 
L’anem complint poc a poc. Hem complit amb la participació 
ciutadana; la nova ludoteca, en breu, serà una realitat; hem 
recuperat el Grup de Danses; recolzem les associacions 
locals; estudiem possibles solucions per als purins; no 
s’han tirat més “bassures” a l’abocador de la ctra. d’Alcalà; 
promovem el reciclatge; etc. I crec que, al final de la 
legislatura, podrem haver complit un 90% del que vam ficar 
en el programa.

Tot allò de la participació ciutadana es du a terme, es pot 
dur a terme o és una utopia? És cert que teniu plantejat 
fer una consulta popular sobre les obres que s’han de dur 
a terme? És una prova o una forma institucionalitzada de 
participació ciutadana? 
Natros creem cegament en la participació ciutadana, per 
això hem creat les comissions participatives. Encara que, 
de vegades, no és fàcil dur-la a terme per les traves que 
fiquen les administracions superiors o per la falta de temps, 
tenim clar que tot aquell projecte important que puga 
canviar el futur del poble, haurà de ser decidit pels veïns de 
les Coves.
Sé que açò molts ho interpretaran com que l’equip de 
govern no vol prendre decisions, però natros ho entenem 
com a què els veïns de les Coves tenen el dret i la maduresa 
de decidir el seu futur i participar en la política diària del seu 
poble.


